
PROTOKÓŁ  NR 7 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Praworządności, 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Rady Miasta Świdwin 

zdnia l9 maja 2O2Or. 

Porządek spotkania:  

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

Posiedzenie Komisji o godz. 10:00 otworzyła Zastępca Przewodniczącego I. Markiewicz. 

Komisja prowadzona była częściowo online, częściowo na sali nr 55 w Urzędzie Miasta 

Świdwin. 

Przewodnicząca obrad sprawdziła obecność  członków komisji. Na 7 członków komisji w 

obradach uczestniczyło 6 radnych, nieobecny J. Konat. 

Listy obecności stanowią  załącznik do protokołu. 

Obrady uznano za prawomocne. 

2. Gospodarka odpadami komunalnymi - stan bieżący i prognozy na 2021 rok - informacja 

Wydziału KOŚ: 

- ocena utrzymania czystości na terenie miasta, 

- ocena czystości i stanu technicznego pojemników na śmieci, 

- ocena częstotliwości odbioru odpadów oraz utrzymania i funkcjonowania PSZOK. 

Pan A. Kot kierownik Wydz. Koś  przedstawił  informację  na temat gospodarki odpadami 

komunalnymi. Informacja stanowi załącznik nr I do protokołu. 

Radny W. Grzesiak zapytał  ile mamy nieczynnych składów śmieci i kto je monitoruje? 

Nikt nie sprawdza jak jest zanieczyszczane środowisko. Chodzi o ulice Poznańska, 

Szczecińską, Pocztową, nikt tego nie monitoruje. Kiedy były dezynfekowane pojemniki na 

śmieci w domkach jednorodzinnych, daty, terminy albo kiedy będą  robione? Czy jest 

monitoring nielegalnych zrzutów ścieków do Regi? 

Pan kierownik odpowiedział, że na terenie miasta są  dwa nieczynne składowiska odpadów 
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komunalnych. Jest zrekultywowane składowisko przy ulicy Szczecińskiej. Jest tam 

monitoring poeksploatacyjny. Przez 30 lat musimy badać  wody odciekowe z takiego 

składowiska. 

W 2015 zostało zrekultywowane drugie wysypisko Świdwinek 2. Tak samo jest 

monitorowane i dwa razy do roku są  pobierane wody odciekowe. Nie ma innych składowisk 

w mieście. 

Przy Poznańskiej było nielegalne wysypisko. Teraz tam są  wybudowane domy. My jako 

miasto tam nie badamy tego terenu. 

Dezynfekcja pojemników przeprowadza ZUK po każdorazowym odbiorze odpadów. 

Sprawdzimy jak to wygląda, bo każdy pojazd jest wyposażony w monitoring. 

Radny W. Grzesiak zaproponował  zrobienie drugiej komisji na temat stanu sanitarnego 

miasta, bo to co mówi pan kierownik nie jest prawdą. 
Do Regi spływają  bezpośrednio ścieki z ulicy Kołobrzeskiej, A. Krajowej. Cały czas mówię  

o tym i nie ma reakcji. 

Pan A. Kot odpowiedział, że zna problem i były wielokrotne interwencje ze strony miasta 

do ZUK. Miasto odpowiada za kanalizację  deszczową. Widzimy, że w kanalizacji 

deszczowej pojawiają  się  ścieki sanitarne, ale były o to wielokrotne interwencje do ZUK. 

Wiele zostało zrobione. 

Przewodnicząca obrad zwróciła się  do radnych w sprawie wniosku formalnego 

zgłoszonego przez radnego W. Grzesiaka: przeprowadzenie dodatkowej komisji na 

temat stanu sanitarnego miasta. 

Wynik głosowania radnych: 

1. W. Grzesiak - za, 

2. P. Szyposzyński - za, 

3. I. Markiewicz - za, 

4. J. Siwek - za, 

5. E. Fryszkowski - za. 
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Ad.3 

Stopień  utrzymania czystości i porządku na drogach powiatowych i wojewódzkich w 

obrębie miasta - informacja przedstawiciela Powiatowego Zarządu Dróg i przedstawiciela 

Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

W pierwszej kolejności głos zabrał  pan K. Wasiconek dyrektor PZD w Świdwinie. 

Radny J. Siwek przedstawił  następujące sugestie związane z porządkami: 

- przy rondzie na ulicy Kombatantów jest wjazd do SP nr 4 gdzie jest żwir, stwarzający 

zagrożenie dla kierowców, 

- kostki bruku, które są  na samym rondzie wypadają, 

- przy ulicy Kombatantów nie jest zrewitałizowany po remoncie ulicy odcinek po byłym 

chodniku. 

Pan K. Wasicionek odpowiedział, że ten kawałek przy SP 4 zostanie zabrukowany, kostce 

na rondzie trzeba będzie się  przyglądać, takie wady ujawniają  się  w trakcie eksploatacji. Co 

do chodnika, to stary chodnik leży na działce prywatnej. Po zakończeniu inwestycji w 

porozumieniu z właścicielem tej działki rozebraliśmy tą  część  chodnika. W tej chwili 

zagospodarowanie tego odcinka jest w gestii prywatnej osoby. 

Radny W. Grzesiak powiedział  o bardzo złym stanie technicznym ulicy Pocztowej. Czy są  

plany żeby tą  ulicę  wykorzystać  do zrobienia bajpasa ulicy Kołobrzeskiej w stronę  Krosina? 

Pan K. Wasicionek odpowiedział, że w najbliższych latach prawdopodobnie nie będzie 

żadnego takiego pomysłu, który mógłby skomunikować  ulice za Regą  w stosunku do ulicy 

Pocztowej. Jest tylko projekt na ten odcinek, który jest zabudowany i to jest 280 metrów, 

natomiast pozostały odcinek drogowy jest raczej o charakterze drogi dojazdowej do pól 

uprawnych. Tylko część  ulicy Pocztowej jest w granicach administracyjnych miasta i PZD. 

Radny J. Siwek zasugerował  żeby na ulicy Kombatantów zrobić  barierki w miejscach 

styku chodnika z jezdnią. 
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Pan K. Wasicionek odpowiedział, że został  złożony wniosek w programie przebudowy 

przejść  dla pieszych i tam jest wniosek o umieszczenie znaków pulsacyjnych i 

obarierowanie przejścia od momentu, gdzie chodnik styka się  z krawędzią  jezdni. Wniosek 

w pierwszej fazie został  zaaprobowany jako jeden z niewielu i ma szansę  powodzenia. 

Jeżeli nie będzie dofinansowania z tego programu, to PZD będzie indywidualnie te bariery 

ustawiał. 

Radny M. Dereń  powiedział  o drodze od strony Bukowca, która idzie wzdłuż  pól do 

starego mlyna. W czyjej gestii ona jest? 

Pan K. Wasicionek odpowiedział, że jest to przedłużenie ulicy Łąkowej. 

Pan P. Feliński Burmistrz Miasta powiedział, że jest to droga miasta i w najbliższym czasie 

będzie poprawiana. 

W dalszej kolejności głos zabrał  pan Ł. Daglis z Rejonowego Zarządu Dróg Wojewódzkich 

W Białogardzie, który powiedział  m.in., że pierwsze sprzątanie po zimie już  było, teraz 

będzie koszenie, a potem będzie drugie sprzątanie miasta. 

Gruntownej przebudowy wymaga ulica Szczecińska, droga wojewódzka 151. W tym roku 

wspólnie z miastem (koszt po stronie miasta 30 tys.) będzie realizowany remont chodników 

tej ulicy. W tym roku planowane jest także w ciągu drogi 162 przebudowanie odcinka 

chodnika, który jest bardzo zniszczony. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że podczas napraw cząstkowych chodnika na ulicy 

Szczecińskiej naprzeciwko sklepu pana Piątkowskiego zakryto piytkami studzienkę  

kanalizacyjną. 

Po lewej stronie jadąc w kierunku Łobza w ogóle nie jest ruszona i wygiąda to tragicznie. 

W korycie chodnika stoi woda. 

Pan Ł. Daglis odpowiedział, że remonty cząstkowe były doraźne. Teraz jest plan żeby 

wydać  na te remonty 70 tys. Jednak tam potrzebna jest głównie dobudowa kanalizacji 

deszczowej na odcinku, gdzie chodniki zostały wykonane kiedyś. Tam gdzie da się  to 
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poprawić  to zostanie to zrobione, ale temat nie będzie rozwiązany. 

Pan Burmistrz dodał, że potrzebna jest generalna przebudowa ulicy Szczecińskiej. W tym 

roku poprawimy najgorsze odcinki chodnika. 

Radna M. Makowska zapytała czy są  plany w sprawie zabezpieczenia przejścia dla 

pieszych przy SP nr 2 na ulicy A. Krajowej ( światła zwalniające, progi)? 

Pan Ł. Daglis odpowiedział, że nie ma planów, bo nie wplynął  nigdy żaden wniosek 

odnośnie tego problemu. Jeżeli jest tam jakaś  trudność, to trzeba to zgłosić  do Komisji 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego przy Marszałku Województwa Zachodniopomorskiego, 

ponieważ  jako rejon nie możemy w tej sprawie decydować. 

Radna M. Makowska powiedziała, że w tej sprawie była składana wielokrotnie petycja, 

jak i ona sama w tej sprawie rozmawiała. Pan A. Kot składał  wniosek w ramach rezerwy z 

MSW, gdzie można było uzyskać  dofinansowanie na takie działania i wspólnie z komenda 

analizowali niebezpieczne punkty w mieście. 

Radna dodała, że chodziło o światła takie, jakie są  w Węgorzynie, zwalniające, żeby takie 

umieścić  przy SP nr 2. 

Pan Ł. Daglis poprosił  o napisanie wniosku i złożenie go do RZDW w Białogardzie. Jak 

komisja przychyli się  do tego rozwiązania, to podejmiemy decyzję, tak żeby też  miasto 

partycypowało w kosztach. To zadanie będzie też  musiało być  zatwierdzone przez zarząd 

województwa. Chodzi o sygnalizację  świetlną, która działa na podstawie pętli indukcyjnej 

lub kamer. Jeżeli kamera lub pętla wyczuje prędkość  samochodu mniejszą  niż  40 km/h, to 

wtedy zapala się  światło zielone, ajeżeli nie, to jest czerwone. 

Przewodnicząca obrad dodała,że już  wcześniej były przedstawiane te miejsca 

newralgiczne w mieście, między innymi na ulicy Armii Krajowej, na ulicy Drawskiej koło 

dużej Biedronki. 

Przewodnicząca zaproponowała żeby napisać  wspólny wniosek.  

Pan Ł. Daglis odpowiedział, że jeżeli mamy na myśli tylko bezpieczeństwo człowieka 
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przechodzącego przez pasy to sygnalizacja świetlna jest świetnym rozwiązaniem, ale biorąc 

pod uwagę  całość  bezpieczeństwa ruchu drogowego to sygnalizacja świetlna jest coraz 

mniej stosowana, ponieważ  ta sygnalizacja powoduje ruch rwany, są  straty czasu, kierowca 

jest bardziej zestresowany. Powinna być  płynność  ruchu, dlatego buduje się  coraz więcej 

rond. Trzeba dokonać  analizy czy warto zastosować  tą  sygnalizację  w tych miejscach. 

Przewodnicząca obrad dodała, że nie mówi o sygnalizacji świetlnej, tylko o informacji dla 

kierowców żeby zwolnili. 

Pan Ł. Daglis dodał, że wybudowanie jednego takiego miejsca to jest koszt około 120 tys. 

Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę. 

Ad.4 

Po przerwie Przewodnicząca Komisji przedstawiła wniosek formalny: przeprowadzenie 

kontroli środowiska pod względem spływu ścieków do rzeki Regi i monitorowania 

dzikich wysypisk. 

Przewodnicząca poprosiła członków komisji o przegłosowanie ww wniosku. 

Wynik głosowania radnych: 

1. W. Grzesiak - za, 

2. P. Szyposzyński - za, 

3. I. Markiewicz - za, 

4. J. Siwek - za, 

5. E. Fryszkowski - za, 

6. M. Makowska - za. 

W dalszej części Przewodnicząca odczytała pismo Związku Piłsudczyków Rzeczpospolitej Polskiej. 

Pismo stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Burmistrz przedstawił  swoje stanowisko wyjaśniając, że z planu zagospodarowania 

przestrzennego teren o który stara się  Związek ma inne przeznaczenie, tani ma być  zabudowa. Nie 
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ma tani możliwości wybudowania tam takiego pomnika. Jakakolwiek ingerencja w tym miejscu 

powoduje konieczność  kontaktowania się  z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. Jest to dawna 

starówka, centrum miasta. 

W dalszej kolejności głos zabrał  wnioskodawca p. Z. Bąk Prezes Związku Piłsudczyków 

Rzeczpospolitej Polskiej. 

Na początku pan Bąk przedstawił  historię  powstania stowarzyszenia, a następnie dodał, że na 

pomnik Marszałka J. Piłsudskiego wskazał  dwa miejsca, małpi gaj przy starostwie, a drugi wariant 

przebudowa obecnego pomnika. W obydwu przypadkach odpowiedź  była negatywna. 

W tym roku złożony został  kolejny wniosek w którym został  zaproponowane zostało miejsce od 

Orląt Lwowskich, trójkąt do ścieżki. 

Pan Bąk dodał, że stowarzyszenie bierze na siebie wszystkie koszty przebudowy, wszystkie 

uzgodnienia, łącznie z konserwatorem. Jest też  darczyńca, który za pomnik wniesie opłatę. Pomnik 

ma być  na cokole, wysokość  samego pomnika 170-180 cm. Podobny pomnik stoi przed byłym 

Urzędem Wojewódzkim w Koszalinie. 

Radny J. Siwek powiedział, że jest przeciwnikiem pomników. 

Radny E. Fryszkowski powiedział, że zgadza się  z radnym J. Siwkiem. Marszałek Piłsudski jest 

upamiętniony w mieście w nazwie ulicy i na tablicy przy starostwie. Radny dodał, że jest to 

wystarczające i jest przeciwny temu, żeby stawiać  pomnik gdziekolwiek. 

Radna M. Stępniak powiedziała, że zgadza się  z radnymi, którzy wcześniej zabrali głos. Radna 

dodała, że w tej kwestii powinna zostać  przygotowana opinia prawna, która by wyjaśniła 

szczegółowo, czy usytuowanie tego pomnika w zaproponowanym miejscu jest zgodne czy nie z 

planem zagospodarowania przestrzennego. 

Radna zaproponowała również  przeprowadzenie konsultacji społecznych w tej sprawie. 

Pan Burmistrz zobowiąził  się  przygotować  szczegółową  analizę  dla radnych. Powiedział  również, 

że jest za przeprowadzeniem konsultacji z mieszkańcami w tym temacie. 

Przewodnicząca obrad I. Markiewicz powiedziała, że także przychyla się  do przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami. To mieszkańcy powinni decydować  o tym, czy chcą  oddać  jakieś  

miejsce w mieście pod pomnik. 
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Przewodnicząca I. Markiewicz przedstawiła wniosek formalny: przeprowadzenie konsultacji 

społecznych w sprawie postawienia pomnika Marszałka Józefa Piłsudskiego w miejscu 

wyznaczonym przez pana Z. Bąka Prezesa Związku Piłsudczyków Rzeczpospolitej Polskiej 

Okręg Północno- Zachodni w Świdwinie 

Radni przystąpili do głosowania: 

1. W. Grzesiak - za, 

2. P. Szyposzyński - wstrzymał  się  od głosu, 

3. I. Markiewicz - za, 

4. J. Siwek - za, 

5. E. Fryszkowski - przeciw, 

6. M. Makowska - za. 

Większością  zwykła głosów wniosek został  przyjęty. 

Ad. 5 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy nie można wrócić  do normalnych posiedzeń  rady na sali? Czy są  

czyszczone studzienki kanalizacyjne? Kto je czyści, kto za nie odpowiada? Dalej wybija kanaliza 

na działkach, ZUK nie reaguje. Trzeba znaleźć  przyczyny dlaczego tak się  dzieje. Te fekalia idą  do 

Regi, a nie do oczyszczalni. W urzędzie, w mieście nie ma człowieka który odpowiada za 

środowisko. Światła na Katowickiej oświetlają  korony drzew, nie ma już  drugi tydzień  żadnej 

reakcji. Ulice gruntowe nie są  wyrównywane, ulica Opolska, Chełmińska. 

Radna M. Stępniak odpowiedziała radnemu, że nie planuje powrotu do zwykłego trybu pracy rady 

na posiedzeniach. Zostały zakupione dla radnych tablety, radni zostali przeszkoleni. Obecne 

obostrzenia na tą  chwilę  nie pozwalają  na takie prowadzenie obrad. 

Pan Burmistrz odpowiedział  radnemu: odnośnie kanalizacji. Problem podłączenia ścieków 

sanitarnych do kanalizacji deszczowej jest od 50 lat. Gdybyśmy chcieli teraz wszystkich odłączyć, 

to jest problem na skalę  miasta. Nie jesteśmy tego w stanie rozwiz ć  w ciągu roku. Większość  

starej części miasta Reymonta, Kościuszki, tam są  dzikie przyłączenia. Przy każdym remoncie 

staramy się  to regulować. 
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Radny W. Grzesiak powiedział, że całe osiedle leśne jest tak podłączone. 

Pan Burmistrz dodał, że jest to problem wielu miast od kilkudziesięciu lat. Ja nie jestem w stanie 

tego problemu rozwiązać  w ciągu pięciu, dziesięciu lat, bo jest to za duży problem. 

Kwestia oświetlenia - Katowicka to lampy spółki energetycznej. U nas ponad 700 lamp należy do 

spółki energetycznej. Nie za wszystko, co jest na terenie miasta jesteśmy odpowiedzialni. 

Odnośnie punktu czerpania wody, dwa lata temu strażacy ten punkt przeglądali, jest protokół. Tam 

była straszna korozja i w ubiegłym roku była zewnętrzna firma, która to poprawiła. 

Przewodnicząca obrad  dodała,, że caly czas jest problem z kanalizacją, ponieważ  nie została 

przeprowadzona inwentaryzacja tej sieci. 

Radny J. Siwek  powiedział, że problemem na pewno jest inwentaryzacja, którą  trzeba zrobić  czym 

prędzej. Wybiórcze sprawdzanie tej kanalizacji też  nie powinno być  wielkim problemem. Czym 

prędzej trzeba się  temu przyjrzeć. Trzeba to kontrolować. 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że dopóki nie będzie inwentaryzacji, to jest jakby wróżenie z fusów. 

Obok dróg kanalizacja jest poważnym tematem i trzeba będzie ująć  to w budżecie. 

Radny J. Siwek zapytał  o: 

- działania na ścieżce rowerowej na zakręcie przy ulicy Bocznej, gdzie jest budynek, nic się  tam nie 

dzieje; 

- działania na ścieżce przy wyjeździe z ulicy Spacerowej na Połczyńską, gdzie nie ma widoczności i 

powinno być  lustro. 

Radny P. Szyposzyński  poprosił, że kiedy będzie wyrównywana ulica Wiejska pamiętać  o 

wycięciu wystających gałęzi. 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że postura się  to zrobić. Kwestie włączania czy wyłączania lamp 

zgłaszać  do kierownika A. Kota. Temat utwardzenia dróg jest to kwestia tygodnia. 

Radny W. Grzesiak  dodał, że na cmentarzach nie ma selekcji śmieci, nie ma pojemników i nikt 

tego nie kontroluje. 
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Pan Burmistrz obiecał, że to wyjaśni. 

Ad.6 

Przewodnicząca obrad ogłosiła posiedzenie za zakończone. 

Protokołowała: 	 Przewodnicząca obrad: 

M. Tyszczuk 	 Izabela Markiewicz 

Jć  W 
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